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روزنامه

کشور  ملی  پول  ارزش  گفت:  مجلس  در  ایرانشهر  مردم  نماینده 
بی سابقه ترین سقوط را تجربه می کند و متأسفانه تدبیری برای جلوگیری 

از پدیده شوم سقوط ارزش پول ملی شاهد نیستیم.
مجلس  علنی  جلسه  در  درخشان  عبدالناصر  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
و  گرفتاری ها  متأسفانه  گفت:  خود،  شفاهی  تذکر  در  اسلامی  شورای 
رنج های مردم در حوزه معیشت رو به افزایش است و باید تدبیری برای 

رفع مشکلات اقتصادی مردم کرد.

نماینده مردم ایرانشهر در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: ارزش پول 
ملی کشور بی سابقه ترین سقوط را تجربه می کند و سقوط ارزش پول 
ملی به معنای کاهش قدرت خرید مردم، کاهش اعتماد به نفس مردم و 

شرمندگی بیشتر پدران و نان آوران نزد فرزندان و خانواده آنان است.
وی تصریح کرد: متأسفانه تدبیری برای جلوگیری از پدیده شوم سقوط 
ارزش پول ملی شاهد نیستیم، در حالی که باید برای کنترل این وضعیت 

تدابیر اساسی اتخاذ شود.

برخورد و رفتار صادقانه مسئولان 
بازدارنده  اهرم  بهترین  مردم  با 
رئیس  دیروز  است.  عمومی  خشم 
صادقانه  برخورد  بر  قضاییه  قوه 
داشت  تاکید  مردم  با  مسئولان 
نقره  پیام  نفت،  وزیر  امروز  و 
اصطلاح  به  مشترکان  کردن  داغ 
داد. وی گفت:  را  پرمصرف گاز 
تا   1 پله  در  به جز مشترکانی که 
قیمت  همان  می گیرند که  قرار   3
سایر  می پردازند،  را  تعرفه  قبلی 
پرمصرف   10 پله  تا  مشترکان 
بسیار  قیمت  باید  و  محسوب شده 
که  نحوی  به  بپردازند  را  بالاتری 
تعبیر  داغ«  »نقره  به  آن  از  وی 
مخابرات  نیز  اخیراً  است.  کرده 
تعرفه تلفن ثابت را چند برابر کرد. 
لابد چند روز دیگر نوبت افزایش 

تعرفه های آب و برق است!
متأسفانه طی سالیان متوالی هرگاه 
می خواهند قیمت حامل های انرژی 
را بالا ببرند به جای اینکه صادقانه 
را  اینها  قیمت  می خواهیم  بگویند 
برای  درآمدی  محل  تا  ببریم  بالا 
واهی  بهانه های  دنبال  باشد  دولت 
مردم  که  می گردند  توجیهاتی  و 
تنها  نه  که  درحالی  کنند  قانع  را 
مردم قانع نمی شوند بلکه به خاطر 
اینکه این بهانه ها و توجیهات این 
آنها  مردم  که  شده  تکرار  قدر 
و  ناراحت  کرده اند،  حفظ  از  را 

خشمگین می شوند.

که  است  این  توجیهات  جمله  از 
و  است  زیاد  مردم  مصرف  میزان 
تا  کنیم  گران  را  آنها  می خواهیم 

مردم صرفه جویی کنند!
گذشته  دهه  چهار  سه  در  آیا 
پی  در  پی  گرانی های  تاکنون 
توانسته است حتی کمترین تاثیری 
از  در صرفه جویی مردم و کاستن 
میزان مصرف آنها در موضوع آب، 
داشته   ... و  نان  بنزین،  برق، گاز، 
باشد؟ اگر به میزان مصارف مردم 
در این گونه موارد نگاه مطالعاتی 
کنیم و آنها را طی چند دهه قبل 
خواهیم  کنیم  مقایسه  امروز  با 
مصرف  میزان  تنها  نه  که  دید 
اضافه هم شده  بلکه  نیافته  کاهش 
است. البته این افزایش مصرف به 
مردم  مالی  توان  رفتن  بالا  معنای 
بلکه  نیست  آنها  خرید  قدرت  و 
تحلیل  که  دارد  دیگری  دلایل 
جمله  از  و  می طلبد  را  جداگانه 
آنها »عادت«، »فرهنگ«، »سبک 
اجتماعی«  »وادادگی  و  زندگی« 
تعرفه  افزایش  با  است. پس صرفاً 
نان  بنزین،  تلفن،  برق، گاز،  آب، 
و ... نمی توان جلوی مصارف زیاد 
نباید »مصرف«  و  را گرفت  آنها 
جدیدتر  گرانی های  برای  بهانه  را 
صادقانه  گفتار  و  رفتار  بلکه  کرد 
آثار  اندازه ای می تواند  تا  مردم،  با 
خنثی  را  قیمت ها  افزایش  منفی 

کند و از خشم عمومی بکاهد.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

به قلم مدیرمسئول

از هر دری کلامی

نماینده مردم ایرانشهر در مجلس:

وزیر نفت گفت به جزمشترکین پله ۱ و ۲ و ۳؛

افزایش تعرفه گاز پرمصرف ها از ۱۶ آذر اجرایی شده 

و در قبوض دی ماه قابل مشاهده است

مدیرکل ارتباط با جامعه و صنعت وزارت علوم:

متوسط IQ جامعه ایرانی 
بین ۸۰ تا ۸۵ است

وزیر کشور در حاشیه جلسه هیئت دولت:

تجمعات قانونی را کاملًا 
به رسمیت می شناسیم 

تهیه دستورالعمل برای برگزاری تجمعات

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید

هیئت  پایان جلسه  در  نفت  اوجی وزیر  ایلنا، جواد  به گزارش خبرنگار 
دولت با حضور در جمع خبرنگاران در مورد تصمیم دولت برای مشترک 
پرمصرف گاز گفت: در رابطه با بحث ناترازی و گازرسانی مستحضرید 
استانمان   1۷ حدود  در  ما  است  شده  سرد  شدت  به  هوا  روزها  این  که 
یخبندان را داریم پیش بینی ما این است که امسال سردتر از سال گذشته 
و سال قبل کاهش شدید دما را داریم. به همین خاطر تدابیر خیلی خوبی 
دادند که  انجام  نفت و گاز  ما در صنعت  ملی گاز و همکاران  شرکت 
انشاالله تا جایی که می شود امسال زمستان را بدون چالش به خصوص برای 

بخش خانگی پشت سر بگذاریم.
وی افزود: هفته گذشته در دولت مصوبه خیلی خوبی در رابطه با تعرفه های 
می کنند  استفاده  مصرف  الگوی  از  خارج  که  پرمصرف  مشترکین  گاز 
گاز  تعرفه  بسته  با  رابطه  در  کرد.  پیدا  افزایش  آنها  تعرفه  که  داشتیم 
1۲ پله را تعریف کردیم، به پله های یک، دو و سه هیچ افزایش قیمتی 
به ۶0، ۷0  نزدیک  داریم که  را  قیمت سال گذشته  است همان  نخورده 
در  مشترک که شرکت گاز  میلیون   ۲۵ از  می شود  ما  مشترکین  درصد 
بخش خانگی و تجاری دارد آن دسته از مشترکین که در پله 1 و ۲ و 
افزایش  الگوی مصرف را رعایت می کنند هیچ گونه  3 هستند و سقف 
قیمتی متوجه شان نشده و قیمت برای آنها همان قیمت سال گذشته است.

وزیر نفت یادآور شد: اما از پله چهار افزایش قیمت را داشتیم و پله های 

بالاتر که خارج از الگوی مصرف هستند من از همین جا به آنها می گویم 
با افزایش قیمتی که دولت دیده فردا از ما گله مند نشوند نقره داغ می شوند. 

چرا؟ چون این عدالت نیست. 
خانه هایی هستند که جکوزی دارند و غیرمتعارف گاز مصرف می کند چرا 
مردمی که دارند سقف الگوی مصرف را رعایت می کنند باید بهای آنها را 
بدهند؟ به همین خاطر با کار کارشناسی که در شرکت ملی گاز و سازمان 
بهینه سازی انجام دادند تعرفه این میزان از مشترکین افزایش چشمگیری 
داشته است.اوجی خاطرنشان کرد: خواهشم این است که همه مشترکین 
پرمصرف الگوی مصرف را رعایت کنند از مردم عزیز هم می خواهم برای 
اینکه همه مردم از این نعمت گاز به خصوص در زمستان سردی که پیش 
تا مثل سال های گذشته مشکلی  بهره مند شوند، همکاری کنند  رو داریم 
نداشته باشیم. افزایش تعرفه گاز مشترکین پرمصرف را از 1۶ آذر اجرایی 
کردیم و انشاءالله در قبض گازشان در اوایل دی ماه را مشاهده خواهند 
شامل  را  مشترکین  درصد   ۷0 تا   ۶0 نزدیک   3 و   ۲ و   1 پله های  کرد. 
افزایش  هیچ  این ها  دارند  را  گاز  مصرف  درصد   ۵0 که حدود  می شوند 

قیمتی متوجه شان نشده است.

وزیر نفت گفت به جزمشترکین پله ۱ و ۲ و ۳؛

افزایش تعرفه گاز پرمصرف ها از ۱۶ آذر اجرایی شده و در قبوض دی ماه قابل مشاهده است

عضو مجمع نمایندگان استان کرمان با اشاره به سرعت اینترنت و وضعیت 
پلتفرم های داخلی، گفت: وزیر ارتباطات باید فکر اساسی در این خصوص 
داشته باشد در غیر اینصورت بعد از تعطیلات مجلس، طرح سؤال خواهم 
داشت و قطعاً امضا هم به اندازه کافی برای این سؤال جمع آوری خواهد 

شد.
به گزارش تابناک، ذبیح الله اعظمی ساردویی در گفت وگو با شفقنا در 
خصوص وضعیت اینترنت در کشور، اظهار کرد: سرعت اینترنت به شدت 
پایین است به طوری که حتی کار کردن با ایمیل و یا پلتفرم های داخلی 
ارتباطات در خصوص  از وزیر  با مشکل مواجه است. زمانی هم که  هم 
زمان افزایش سرعت اینترنت و یا رفع فیلترینگ سؤال می پرسیم، توپ 
قابل  می اندازد که  وزارت کشور  از جمله  وزارتخانه ها  سایر  زمین  به  را 

قبول نیست.
یا  و  ندارد  این وضعیت خبر  از  یا وزیر  فکر می کنم  داد: من  ادامه  وی 
در  کنید،  مراجعه  هم  بقالی ها  به  اگر  حتی  شما  نیست.  کافی  اطلاعاتش 
کنار تبلیغات ماست شیرین، تبلیغات فروش فیلتر شکن را هم می توانید 
آمار  کاهش  باعث  اینکه  با  اینستاگرام  مانند  پلتفرمی  فیلترینگ  ببینید. 
بازدیدکنندگان شد، اما الان این تعداد رو به افزایش است زیرا همه مردم 
به  باید فکری  ارتباطات  بنابراین وزیر  فیلترشکن هستند؛  به دنبال نصب 

حال این مسئله بکند.
 اعظمی ساردویی با بیان اینکه راه حل مسائل کشور، فیلتر کردن نیست، 
گفت: کسانی که به هر دلیلی به دنبال استفاده از پلتفرم ها هستند، راه آن 
را پیدا می کنند ضمن اینکه اگر هدف، تقویت پلتفرم ها است، غیر از یکی 
این  ما  توصیه  دارند.  ضعیفی  بسیار  سرویس دهی  آنها  بقیه  مورد،  دو  یا 

یارانه های  پیش  آنهایی که ۵ سال  داخلی خصوصاً  پلتفرم های  است که 
زیادی گرفتند، باید به فکر تقویت زیرساخت ها باشند در غیر اینصورت 
به محض رفع فیلترینگ پلتفرم های خارجی، مردم قطعاً به سراغ استفاده 

از آنها خواهند رفت.
بالا است و نخبگانی که  ایرانی ها بسیار  ادامه داد: هوش و ذکاوت  وی 
پلتفرم های  ساخت  قدرت  یعنی  بنشانند،  زمین  را  آمریکا  پهپاد  توانستند 
نشان  کار  این  انجام  عدم  اما  دارند؛  هم  را  خارجی  انواع  از  بهتر  بسیار 
می دهد که این یارانه های که به پلتفرم های داخلی دادند، در جای دیگری 

هزینه شده است.
 اعظمی در پایان خاطرنشان کرد: برای فعالیت صفحه اینستاگرام مجلس، 
از فیلترشکن استفاده می شود و یا وقتی خبرهای کمیسیون را بارگذاری 
می کنیم، یعنی برای اطلاع رسانی، همه مجبور هستیم از فیلترشکن استفاده 
کنیم. بنابراین وزیر ارتباطات باید فکر اساسی در این خصوص داشته باشد 
از تعطیلات مجلس، طرح سؤال خواهیم داشت و  بعد  اینصورت  در غیر 

قطعاً امضا هم به اندازه کافی برای این سؤال جمع آوری خواهد شد.

عضو مجمع نمایندگان استان کرمان:

رئیس ستاد مبارزه با مواد مخدر مطرح کرد؛

در حوزه پیشگیری از مواد مخدر
غفلت کرده ایم

شهروند  و  کند  پیدا  ارتقا  شهروندی  فرهنگ  اگر  گفت:  شیراز  شهردار 
مسئولیت پذیر باشد، درآمد پایدار نیز بیشتر می شود.

به گزارش روزنامه طلوع به نقل از پایگاه اطلاع رسانی شهرداری شیراز، 
حمل و  مختلف  ادوار  معاونین  با  صمیمی  نشستی  در  اسدی  محمدحسن 
نقل و ترافیک شهرداری شیراز نسبت به استفاده از ظرفیت و تجربیاتی 
استفاده  با  کرد:  اظهار  و  امیدواری  ابراز  دارد،  وجود  حوزه  این  در  که 
خود  بی بدیل  ظرفیت های  و  مطلوب  جایگاه  به  شیراز  تجربیات،  این  از 
خواهد رسید.شهردار کلانشهر شیراز همچنین بر پیگیری و ایجاد سیستم 
حمل ونقل هوشمند در این کلانشهر تاکید و بیان کرد: این طرح ضرورتی 

برای شهر هوشمند است.
اخلاق  نظیر  زمینه ها  در همه  فرهنگ شهروندی  ارتقای  بر  تصریح  با  او 
اسلامی، فرهنگی، نظافت و ترافیکی گفت: اگر فرهنگ شهروندی ارتقا 

پیدا کند و شهروند مسئولیت پذیر باشد، درآمد پایدار نیز بیشتر می شود.
شیراز  ترافیک شهرداری  و  معاون حمل ونقل  شیرازی  هادی شه دوست 
در  این عرصه  فعالین  تجارب  استفاده  برای  بابی  فتح  را  نشست  این  نیز 

حمل ونقل مدیریت شهری دانست.

شهردار شیراز عنوان کرد؛

سیستمحملونقلهوشمندراپیگیریمیکنیم

دبیر ستاد ملی جمعیت در ادامه با اشاره به آمارهای مقایسه ای میان سال 
۱۳۹۰ و ۱۴۰۰، گفت: در سال ۱۳۹۰ تعداد ازدواج ۸۷۴ هزار بود که این 
رقم در سال ۱۴۰۰ به ۵۷۰ هزار کاهش پیدا کرد. وی افزود: تعداد طلاق 
در سال ۹۹ حدود ۱۴۳ هزار عدد بود که در سال ۱۴۰۰ این عدد به ۲۰۰ 
هزار افزایش یافت. نرخ باروری در سال ۱۳۹۰، ۱.۷۹ بود که در سال ۱۴۰۰ 

نرخ باروری به ۱.۶۵ رسید.
به گزارش تابناک به نقل از خانه ملت، دبیر ستاد ملی جمعیت گفت: در 
سال ۱۳۹۰ تعداد ازدواج ۸۷۴ هزار مورد بود که این رقم در سال ۱۴۰۰ 
 ۱۴۳ حدود   ۹۹ سال  در  هم  تعداد طلاق  کرد.  پیدا  کاهش  هزار   ۵۷۰ به 
یافت.  افزایش  هزار   ۲۰۰ به  عدد  این   ۱۴۰۰ سال  در  که  بود  مورد  هزار 
نرخ باروری در سال ۱۳۹۰، ۱.۷۹ بود که در سال ۱۴۰۰ نرخ باروری به 

۱.۶۵ رسید.
امروز مجلس  ملی جمعیت در جریان جلسه  دبیر ستاد  فروتن  سید کاظم 
شورای اسلامی گفت: اگر قانون مربوط به جمعیت به درستی اجرا شود، اما 
نتیجه مورد نظر به دست نیاید ما زمان کافی برای افزایش جمعیت نداریم، 

زیرا همان گونه که اشاره شد پنجره جمعیتی ما در حال بسته شدن است.
و  اجتماعی  فرهنگی،  کمیسیون های  مشترک  گزارش  که  جلسه  این  در 
اجرای  در  مسئول  دستگاه های  عملکرد  نحوه  مورد  در  درمان  و  بهداشت 
کرد:  تاکید  او  شد،  قرائت  جمعیت  جوانی  و  خانواده  از  حمایت  قانون 

موضوع فرهنگ سازی مورد غفلت قرار گرفته است.
دبیر ستاد ملی جمعیت در ادامه با اشاره به آمارهای مقایسه ای میان سال 
۱۳۹۰ و ۱۴۰۰، گفت: در سال ۱۳۹۰ تعداد ازدواج ۸۷۴ هزار بود که این 

رقم در سال ۱۴۰۰ به ۵۷۰ هزار کاهش پیدا کرد.
وی افزود: تعداد طلاق در سال ۹۹ حدود ۱۴۳ هزار عدد بود که در سال 
باروری در سال ۱۳۹۰،  یافت. نرخ  افزایش  به ۲۰۰ هزار  این عدد   ۱۴۰۰

۱.۷۹ بود که در سال ۱۴۰۰ نرخ باروری به ۱.۶۵ رسید.
 ۱۰.۵ به  اکنون  و  بود   ۸.۳ سالمندی  نرخ  گفت:  جمعیت  ملی  ستاد  دبیر 

رسیده است.
ازدواج،  در حوزه  را  بحرانی  ما  می دهد که  نشان  اعداد  این  گفته وی  به 
طلاق و سالمندی پیش رو داریم که باید به آن توجه کنیم؛ علت تمام این 

موضوعات را باید در فرهنگ سازی جستجو کرد.
با توجه به اعداد گفته شده، ازدواج از ۸۷۴ هزار مورد به ۵۷۰ هزار رسیده 
درصدی   ۳۵ کاهش  نشان دهنده  موردی،  هزار   ۳۰۴ شدن  کاسته  با  که 

ازدواج است.
همچنین طلاق از ۱۴۳ هزار مورد با افزایش ۵۷ هزار موردی، به ۲۰۰ هزار 
مورد رسیده که این هم نشانگر افزایش ۴۰ درصدی جدایی ها در این ۱۰ 

سال است.


